

ISR appoints a new director

Liz Free's tenure will oversee construction of a new school campus

April 6th, 2020 Buchs, CH – The International School Rheintal (ISR) is pleased to announce that they have appointed Liz Free as their new director, who will start in August 2020.

“Since we founded ISR in 2002, our current Director Meg Sutcliffe has guided our school, giving us a solid footing in the Rheintal Valley,” said Head of the Board Heiner Graf. “Her incredible commitment has taken this small school and made it a valuable part of the network of international schools globally. Appointing a new director comes at an exciting time for ISR as we build a new campus.”

Liz Free is a British citizen and has several years' experience as a principal at international and British schools. In addition, she has led one of the UK's largest teacher training centers for several years in The Hague. She will relocate to the region with her family and two children.

ISR followed a unique selection process for the new director, collaborating with ISR students and parents, as well as teachers and the leadership team.

Building a new campus

With a generous donation from the Hilti Family Foundation, ISR will build a new campus at the crossroads of Werdenbergstrasse and Hanflandstrasse in Buchs, directly across from the school's current location. Plans include a main school building that will house approximately 150 students and a double gymnasium that will enrich the region by supporting local clubs and organizations as well. The Cantonal government of St. Gallen, along with the governments of the Principality of Liechtenstein and the Community of Buchs are involved in the project planning.

A steering committee including Michèle Frey-Hilti and Klaus Risch as representatives of the Hilti Family Foundation, Heiner Graf as the ISR Head of the Board and architect Walter Schlegel will oversee the project. Ex-Flumroc director Kurt Köhl, will also be involved, insuring that the new construction will be built in an environmentally-conscious way.

The next step is to invite individual architectural firms to participate in an architectural competition, which will be judged by the steering committee and Werner Binotto, St. Gallen cantonal master builder and Peter A. Staub, Head of the Institute of Architecture and Planning at the University of Liechtenstein.

The goal is to move into the building for the start of the fall school year 2022.

International School Rheintal (ISR) in Buchs enables the children of parents who work at companies in the region to undertake their education at an internationally recognized school. This private school, with instruction in English and German, makes an important contribution to the recruitment of international managers and experts for companies from the Alpine Rhine Valley region including the Principality of Liechtenstein, and St. Gallen. Around 75 percent of ISR parents have one employer from the region, about a third of which is Hilti. Many families with children at ISR live in Werdenberger communities, which is why the location in Buchs is positive for them.

ISR offers the International Baccalaureate programs from Kindergarten to Grade 12. For more please visit www.isr.ch or contact:

Heiner Graf
ISR Head of the Board

Tel +41 81 354 99
Mob +41 79 623 34 90

ISR ernennt eine neue Direktorin

Liz Free betreut die Erweiterung der ISR durch der Gründung des neuen Campus

6. April, 2020 Buchs, CH – Die Internationale Schule Rheintal (ISR) freut sich mitteilen zu dürfen, dass Liz Free zur neuen Direktorin ernannt wurde. Frau Liz Free wird im August 2020 ihre Arbeit an der ISR beginnen.

„Seit der Gründung der ISR im Jahr 2002, hat unsere derzeitige Direktorin Meg Sutcliffe unsere Schule geführt und uns zu einem soliden Auftreten hier im Rheintal verholfen,“ sagt Vorstandsvorsitzender Heiner Graf. „Die ISR hat sich seither zu einem kleinen, aber wertvollen Teil der internationalen Schulen entwickelt, die ein weltweites Netzwerk bilden. Mit der Entwicklung unseres neuen ISR Campus, ist dies eine aufregende Zeit für eine neue Direktorin.“

Die Britin Liz Free hat mehrjährige Erfahrung als Schulleiterin an diversen internationalen und britischen Schulen. Zusätzlich hat sie mehrere Jahre lang eine der grössten britischen Lehrerweiterbildungsstätten in Den Haag geleitet. Frau Free zügelt in das Rheintal mit ihrer Familie, einschliesslich ihrer 2 Kinder.

Der Auswahlprozess für die neue Direktorin der ISR erfolgte nach festgelegten Regeln, in Zusammenarbeit mit den ISR Schülern, Eltern, Lehrerinnen und Lehrern, und dem Leadership Team.

Gründung eines neuen Campus

Durch die grosszügigen Spenden der Hilti Family Foundation, baut die ISR einen neuen Campus, an der Kreuzung von Werdenbergstrasse und Hanflandstrasse in Buchs. Dieser Standort ist direkt gegenüber vom gegenwärtigen Campus der ISR. Das neue Schulgebäude wird ungefähr 150 Schüler und eine Doppeltturnhalle beherbergen. Diese neue Sporteinrichtung wird auch die Region bereichern und lokalen Clubs und Organisationen Turnhallenraum bieten. Die Regierung des Kanton St. Gallen, neben der Regierung des Fürstentums Lichtenstein und der Gemeinde Buchs, sind bei der Projektplanung involviert.

Die Steuerungsgruppe, bestehend aus Michèle Frey-Hilti und Klaus Risch als Vertreter der Hilti Family Foundation, Heiner Graf als Vorstandsvorsitzender, und Architekt Walter Schlegel wird das Projekt begleiten. Ex-Flumroc-Direktor Kurt Köhl wird auch Unterstützung für das Projekt bieten und sicherstellen, dass die neuen Gebäude nach ökologischem Design erbaut werden.

Als nächstes werden einzelne Architekturunternehmen eingeladen sein an einem Architekturwettbewerb teilzunehmen. Die Beurteilungskommission wird von der Steuerungsgruppe gestellt, die von Werner Binotto, St. Galler Kantonsbaumeister, und Peter A. Staub, Leiter des Masterstudiengangs Architektur an der Universität Liechtenstein, fachlich unterstützt werden.

Das Ziel ist es im Herbst 2022 die neuen Gebäude beziehen zu können.

International School Rheintal (ISR)

Die International School Rheintal ermöglicht Kindern von Eltern, die in Unternehmen der Region arbeiten, den Unterricht an dieser Schule in Buchs. Sie können hier den internationalen Schulabschluss machen. Diese Privatschule leistet so einen wichtigen Beitrag zur Rekrutierung internationaler Führungspersonen und Fachleute für Unternehmen aus der Region Alpenrheintal inklusive Fürstentum Liechtenstein. Rund 75 Prozent der ISR-Eltern haben einen Arbeitgeber in der Region, etwa ein Drittel



davon die Hilti. Viele Familien mit Kindern an der ISR haben sich in Werdenberger Gemeinden angesiedelt, weshalb der Standort in Buchs für sie positiv ist.

Kontakt für Rückfragen:

Heiner Graf

ISR Vorstandsvorsitzender
International School Rheintal
Aeulistrasse 10
9470 Buchs
Switzerland
www.isr.ch
Tel +41 81 354 99 92
Mob +41 79 623 34 90